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SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE CELEBRADA E N 

PRIMERA CONVOCATÒRIA A LES 20’00 HORES DEL DIA  
TRES DE JUNY DE 2008 

 
 
 
 

LLOC: SALÓ DE SESSIONS. CASA CONSISTORIAL DE CAPDEP ERA 
(ILLES BALEARS) 

 
 
 

A C T A   
 
 
ASSISTENTS: 

Sra. Maria Orts Rodríguez. Presidenta Acctal. 
Sr. Rafel Fernández Mallol 

 Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
 Sra. Margalida Bover Vadell 

Sr. José Andrés Gallego Méndez 
Sra. Maria Pilar Gasull Albons 

 Sr. Climent Crespo Flaquer 
 Sra. Virgínia Maria Urdangarin de Manuel 

Sr. Mateu Garau Flaquer 
 Sr. Joan Ferrer Flaquer 
 Sra. Maria Isabel Vives Liberal 

Sr. José Medina Suárez 
Sra. Maria del Pilar García Rosa 

 Sr. Bernard Boutique 
 Sra. Margarita Servera Ferrer 
 Sr. Mateu Melis Tous 
 
NO HI ASSISTEIX: 

Sr. Bartomeu Alzina Sureda.  
 
 
Secretari: Sr. Julián García-Sotoca Oliva 
 
 

La Sra. Maria Orts Rodríguez, com a Primera Tinent de 
Batle, comunica a la Corporació que el Sr. Batle li  ha conferit 
verbalment la delegació de les seves funcions per m alaltia, en 
virtut del disposat a l’art. 47 del Reglament d’Org anització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals , aprovat per 
Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre.  

Els assistents es donen per assabentats. 
En conseqüència presideix la Sessió la Sra. Maria O rts 

Rodríguez, Primera Tinent de Batle, en substitució del Sr. 
Batle, absent per malaltia. 
 
 

PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 13/05/08 .- En compliment d’allò que 
disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de  desembre, 
Municipal i de règim local de les Illes Balears i l ’article 91.1 del 
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Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurí dic de les Entitats 
Locals, aprovat pel Real Decret 2568/1986, de 28 de  novembre, la Sra. 
Presidenta demana als membres de la Corporació si a lgú té alguna 
observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior , celebrada el dia 
TRETZE de MAIG de 2008, de la qual se n’ha expedit,  prèviament, còpia 
de l’esborrany a cada Regidor per al seu coneixemen t, rectificació 
d’errades o possible formulació d’al·legacions, si fos el cas. 
  

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i setze els 
assistents, és aprovada  l’acta de la sessió anterior, celebrada el dia 
TRETZE de MAIG de 2008. 
 
II.- EXP. NÚM. 95AG/2008: SOL·LICITUD FINANÇAMENT: PROJECTE DE 
SEGELLAT I RECUPERACIÓ AMBIENTAL DE L’ANTIC ABOCADO R DE CAPDEPERA.- El 
Consistori examina l’expedient 95AG/2008, relatiu a  la sol·licitud de 
finançament del projecte de segellat i recuperació ambiental de 
l’antic abocador de Capdepera. 
 
 Vist el dictamen de la Comissió Informativa Munici pal de Medi 
Ambient de dia 30 de maig de 2008. 
 

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT del reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i setze els 
assistents, S’ACORDA: 
 
 Sol·licitar a la Conselleria de Comerç, Indústria i Energia que 
assumeixi el finançament de l’execució del projecte  de segellament de 
l’abocador de Son Terrassa mitjançant el programa o peratiu 2007-2013 
dels Fons Europeus i pressupost de la pròpia Consel leria de Comerç, 
Indústria i Energia.   
 
III.- EXP. NÚM. 29MA/2008: MODEL DE TARIFES PROGRES SIVES DE CONSUM 
D’AIGUA AL TERME MUNICIPAL DE CAPDEPERA .- El Consistori examina 
l’expedient 95AG/2008, relatiu al model de tarifes progressives pel 
consum d’aigua al terme municipal de Capdepera.  
 

La Sra. Maria Orts Rodríguez presenta la proposta d ient que 
l’actual equip de govern té la intenció d’implantar  unes tarifes 
progressives de consum d’aigua, amb la finalitat de  potenciar 
l’estalvi en el consum.  
 

El Sr. Joan Ferrer Flaquer diu que no és l’actual e quip de 
govern qui ha iniciat la implantació d’aquestes tar ifes progressives. 
És tot l’Ajuntament, ja que l’anterior Ajuntament h avia iniciat les 
gestions amb les empreses afectades. De fet, Aigües  Capdepera ja va 
presentar un estudi amb tarifes progressives. Per t ant aquesta 
finalitat d’estalvi en el consum, mitjançant tarife s progressives, ja 
ve d’abans. Per això està d’acord amb la proposta, però el seu grup 
s’abstindrà perquè no han tingut temps per a estudi ar-la 
detingudament; no era necessari presentar-la a la a provació del ple en 
aquesta sessió.  
 

El Sr. Mateu Melis diu que votarà favor d’aquesta p roposta, 
donant un vot de confiança. 
 

Vist el dictamen de la Comissió Informativa Municip al de Medi 
Ambient de dia 30 de maig de 2008. 
 

No havent-hi més intervencions, per DEU vots a favor (Regidors 
del PSOE, UCAP-UM, EU-Els Verds, PSM-EN i Es Grup) i SIS  abstencions 
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(Regidors del PP), sent disset el nombre legal de m embres de la 
Corporació i setze el nombre d’assistents S’ACORDA: 
 
 APROVAR el següent model de tarifes progressives de consum  
d’aigua al terme municipal de Capdepera: 
 
- La tarifa ve definida en base a una quota de serv ei (fixa) i una 
quota de consum (variable). 
 

T=qs+qc 
 

- La quota de servei depèn de cada tipus d’ús:  
 

Usos Quota servei 
Habitatge/ Apartament turístic X 

 Plaça hotelera X*0.4 
Comerç, taller, fusteria, local, 

lloguer cotxes 
X*3 

Bar, cafeteria, restaurant, 
discoteca 

X*5 

Indústria i obra X*4 
Clubs nàutics, espais esportius, 

rentacotxes 
X*5 

Empresa h2O  X*9 
 
 
- S’estableix la unitat equivalent (C): xxx Euros/mes  per determinar 
la quota de consum 
 
- Per a cada tipus d’ús hi ha una relació d’unitats  equivalents: 
 

Usos Unitats equivalents (C) 
Habitatge/ Apartament turístic 1 

(2.5) Plaça hotelera (1) 0.4 
Comerç, taller, fusteria, local, 

lloguer cotxes 
3 

Bar, cafeteria, restaurant, 
discoteca 

5 

Indústria i obra 4 
Clubs nàutics, espais esportius, 

rentacotxes 
5 

Empresa h2O  9 
 
* Empresa h2O: empresa que utilitza l’aigua en el s eu procés productiu 
o és part fonamental del seu servei (empreses frigo rífiques, 
tintoreries, etc.)  
 
- La quota de consum   
 

Bloc (C*mes) Consum (per u.e. i mes)  Euros/mes  
I fins a 10 m 3 C 

II major de 10 fins a 25 m 3 C*1.5 
III major de 25 fins a 40 m 3 C*3 
IV major de 40 m 3 C*6 

 
 
En edificis sense comptadors individuals, la tarifa  aplicable resulta 
de dividir el consum pel nombre d’habitatges. 
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- La tarifa aplicable al consum total serà la que c orrespon al tram 
del consum superior. 
 

CT=Ci + C i+1  i={I,...,IV} 
 
Ci : part del consum total inclòs dins un mateix bloc i 
Ci+1:  resta del consum total que pertany al bloc i+1 
 
- S’apliquen bonificacions, que l’interessat ha de sol·licitar i 
acreditar, per: 
 

• Família nombrosa :  Bonificació del 15%.  
 
 
IV.- EXP. NÚM. 98AG/08: ORDENANÇA REGULADORA DEL CO NSUM INDEGUT DE 
BEGUDES ALCOHÒLIQUES.- El Consistori examina l’expedient 98AG/2008, 
relatiu a l’Ordenança municipal reguladora del cons um indegut de 
begudes alcohòliques. 
 

El Sr. José Gallego presenta l’ordenança dient els fins que es 
pretenen aconseguir. 
 

El Sr. Joan Ferrer Flaquer diu que la redacció de l ’art. 15.3 
pot induir a confusió, pel que proposa que en lloc de dir que no es 
permet la venda amb caràcter ambulant durant l’hora ri nocturn, hauria 
de dir "durant l’horari diürn i nocturn".  
 

La Sra. Maria Orts respon que ja existeix una orden ança sobre la 
venda ambulant, no obstant això accepta la proposta  del Sr. Ferrer, 
pel que el text que es proposa per a l’aprovació in clou aquesta 
modificació.  
 

El Sr. Mateu Melis diu que s’hauria d’informar als establiments 
afectats.  
 

El Sr. Joan Ferrer manifesta que serà difícil fer r esponsable a 
un establiment de les infraccions, pel que caldrà t enir un control 
molt estricte. 

 
Vist el Dictamen emès per la Comissió Informativa M unicipal 

de Seguretat Ciutadana i Personal, en sessió de dia  28 de maig 
de 2008. 

 
 Vistos els arts. 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2  d’abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local, i els artic les 100 a 103 
de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim 
local de les Illes Balears. 

 
No havent-hi mes intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 

sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i setze els 
assistents, S’ACORDA: 
 
1.- Aprovar inicialment  l’Ordenança municipal reguladora del consum 
indegut de begudes alcohòliques. 
 
2.- Exposar al públic  l’expedient, previ anunci en el BOIB i en el 
tauler d’anuncis de l’Ajuntament, durant el termini  de 30 dies per a 
la presentació de reclamacions, objeccions o observ acions. 
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3.- Audiència prèvia a les associacions veïnals i d e defensa de les 
persones consumidores i usuàries inscrites en el re gistre municipal 
d’associacions veïnals i les finalitats de les qual s guardin relació 
directa amb l’objecte d’aquesta ordenança. 
 
4.- Aquesta aprovació inicial esdevindrà definitiva , de forma 
automàtica, sense necessitat d’un nou acord exprés,  si transcorregut 
l’esmentat termini d’exposició no s’hi interposen r eclamacions o 
suggeriment. 

 
5.- Aquesta Ordenança entrarà en vigor una vegada q ue s’hagi 
publicat completament el seu text en el BOIB i hagi  
transcorregut el termini que preveu l’art. 103 de l a Llei 
20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim lo cal de les 
Illes Balears en relació a l’art. 113 de la mateixa  Llei. 

 
V.- EXP. NÚM. 99AG/08: MANIFEST EN SUPORT DE LA PLA TAFORMA MARXA DEL 
TREN.- Seguidament es llegeix el següent manifest:  

 

“Enguany fa 10 anys de la primera marxa reivindicativa i el tren encara no arriba a Cala Rajada. 
 
L’any 1998 se va iniciar -impulsat pels Joves del Llevant- la Marxa pel Tren de Llevant, una 
excursió per damunt les antigues vies i festa final a una estació a fi de reclamar la recuperació 
de la Línia Palma - Manacor- Artà i alhora l’obertura de noves línies cap a Cala Millor i Cala 
Rajada. 
 
Aquella primera marxa recorregué les antigues vies des de Cala Rajada fins a Manacor i comptà 
amb la participació de més de 1000 persones. Va ser l’inici d’un moviment reivindicatiu que va 
organitzar un total de sis marxes pel tren, dues festes reivindicatives, l’edició del conte "Un tren 
que anava a la mar" i, sobretot, que ha fet una gran feina de sensibilització a la comarca i a l’illa 
en general de la necessitat i dret de tenir un transport públic segur, econòmic, ecològic, 
còmode i de futur com és el tren. 
 
Deu anys després, només una part de les demandes s’han aconseguit i el tren arriba a Manacor 
des de l'any 2003. Però el tren encara no arriba a Cala Rajada i per tant, la reivindicació no es 
pot aturar. Diumenge dia 8 de juny, se celebrarà la 7a Marxa pel Tren, que tendrà continuïtat 
fins que no poguem arribar a la costa de Capdepera en ferrocarril. 
 
Sobren els motius per a la reivindicació. 
 
Tot i que la situació no és la mateixa que quan es va fer la primera marxa, perquè el tren 
almanco arriba a Manacor i la Conselleria de Mobilitat ja s’ha expressat en el sentit de fer 
arribar el tren fins a Artà, sobren els motius per organitzar una nova Marxa. 
 
L’any 2004, per anunciar la Marxa d’aquell any, estenguérem a l’estació de Manacor aquesta 
mateixa pancarta que duim avui. Si comparàvem els quilòmetres de ferrocarril que teníem a 
Mallorca amb els que ens correspondrien si fóssim com Espanya o com Europa, ens faltaven 
més de 200 km de tren (o 300, comparats amb Europa). A Mallorca només teníem 76 km de 
tren. 
 
Acord: 
 
1. Aquest Ajuntament dóna suport a la setena Marxa pel Tren de Llevant que se celebrarà el 
proper 8 de juny. 
2. Aquest Ajuntament es ratifica en l’acord pres en el seu moment perquè el tren arribi fins a 
Cala Rajada.” 
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Obert el debat, el Sr. Joan Ferrer Flaquer manifest a el seu 
suport al manifest i afegeix que el seu grup desitj a que el tren 
arribi fins a Cala Rajada. Que això sigui aviat una  realitat. Demana a 
l’equip de govern que, ara que existeix afinitat po lítica entre el 
govern municipal, l’autonòmic i el central, s’extre min els esforços 
perquè aquest desig general, sigui aviat una realit at. Capdepera és el 
municipi més allunyat de Ciutat i a més ha tingut u n creixement 
demogràfic molt important en els últims anys, per a ixò es mereix un 
transport públic digne. En aquesta reivindicació es tà sempre al costat 
de l’equip de govern. 
 

El Sr. Mateu Melis insisteix en la mateixa idea; ex pressa el seu 
desig que el tren arribi aviat a Cala Rajada. Aques t és el sentir de 
totes les forces polítiques del municipi. 
 

La Sra. Maria Orts diu que l’equip de govern està f ent tot el 
possible perquè el tren arribi fins a Cala Rajada. Des de la 
Conselleria els han informat que estan preparant el  projecte, però no 
deixaran d’insistir. 
 

No havent-hi mes intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 
sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i setze els 
assistents, S’ACORDA: 
 
 APROVAR el manifest transcrit.  
   
VI.- MOCIÓ ES GRUP: PAC 24 HORES A CALA RAJADA .- El Consistori 
examina l’expedient 1SS.14/08 relatiu a la moció, r egistrada 
d’entrada a l’Ajuntament amb el núm. 2257, de 17-04 -08, 
presentada pel Sr. Mateu Melis Tous com a regidor d e Es Grup a 
l’ajuntament de Capdepera. 
 
 Vist el Dictamen emès por la Comissió Informativa de 
Serveis Socials, Sanitat i Cooperació, en sessió de  dia 28 de 
maig de 2008. 
 
 Es llegeix la següent moció: 
  

“Exposició de motius: 
 

El nostre municipi està format per distints nuclis de població que tots coneixem i que 
cadascun té la seva pròpia idiosincràsia. Als darrers deu anys, han sofert un augment de 
la població considerable, si més, on s’ha vist realment incrementat ha estat al nucli 
costaner de Cala Rajada. 
 
Aquest nucli, a la actualitat, té una població fixa de aproximadament 7.500 habitants i, en 
temporada turística, augmenta amb uns 20.000 visitants, gairebé sis mesos.  
 
Tota aquesta població, cada vegada que ha de anar a urgències o a qualsevol consulta els caps de 
setmana o festius, ha de pujar al nucli urbà de Capdepera, per ésser atesos.  
 

Amb tanta població, és un seguit de gent que ha de recórrer per a rebre aquests serveis 
uns quatre quilòmetres per anar i quatre per tornar al seu domicili cada cop, ja que no 
disposem d’un transport públic de qualitat, i a vegades, al tractar-se d’un serveis de salut, 
no es podria utilitzar. 
 
Per tot això  
 
Proposem l’acord següent: 
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1.- Sol�licitar al Govern de les Illes Balears (Conselleria de Sanitat i Consum),la instal�lació d’un 
“punt d’atenció continuada” (PAC) al nucli costaner de Cala Rajada. 
2.- Que s’el doti de tots els serveis, personal i instal�lacions necessàries per atendre la població 
abans esmentada. 
3.- Que la present moció es debati al proper ple ordinari.” 

 
La Sra. Margalida Bover informa que, segons la Dire cció general 

de Sanitat, no hi ha personal disponible per a dota r el centre. Però 
faran el possible per a solucionar el problema. La Sra. Bover informa 
així mateix de les millores que s’estan realitzant en el centre de 
salut de Cala Rajada, tant en mitjans materials com  en dotació de 
professionals. 
 

No havent-hi mes intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 
sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i setze els 
assistents, S’ACORDA: 
 
 APROVAR la moció presentada pel Sr. Mateu Melis Tous com a 
regidor de Es Grup a l’Ajuntament de Capdepera, reg istrada 
d’entrada a l’Ajuntament amb el núm. 2257, de 17.04 .08, 
transcrita. 
   
VII.- DECRETS I RESOLUCIONS .- Es dóna compte al Ple dels Decrets i les 
Resolucions dictats per Batlia o, fent ús de la sev a delegació de 
competències, per el Regidor Delegat, des de la dar rera sessió 
ordinària celebrada per l’Ajuntament en Ple i numer ats des del núm. 55 
al 94 de l’any 2008. 
  
VIII.- PRECS I PREGUNTES .- El Sr. Joan Ferrer Flaquer fa les preguntes 
següents: 
 
1.- Quin treball realitza el Sr. Climent Crespo i q uines competències 
té assumides, com regidor d’activitats econòmiques?   

El Sr. Climent Crespo respon que ha tingut reunions  amb els 
comerciants i altres sectors inclosos dintre de la seva àrea per a 
saber les seves necessitats.  

El Sr. Ferrer pregunta si té delegades altres àrees .  
El Sr. Crespo respon que té altres àrees, com mobil itat, Cala 

Mesquida, Canyamel.  
El Sr. Joan Ferrer diu que de moment no té molt sen tit aquesta 

regidoria; és pràcticament nul el treball realitzat . 
 
2.- En relació al Mercat medieval: el funcionament del protocol ha 
estat dolent. S’ha convidat a persones que no tenia  sentit convidar-
les; no s’ha convidat a persones que haurien d’esta r. Havia molts 
convidats; no havia lloc per als veïns del poble. 
 Seguidament el Sr. Ferrer llegeix alguns comentari s realitzats 
en la sessió plenària de dia 2 de juny de 2006, pel  llavors portaveu 
del grup de UCAP-UM, Sr. José Serra Bonnín: 
 

“15.- MERCAT MEDIAVAL: Quan se va crear se va fer amb la idea de que fos un mercat 
diferent a la resta de fires de Mallorca, se va intentar cada any anar millorant–lo i la idea 
principal és que fos un mercat purament medieval, és a dir, que no hi hagués coses que no 
fossin artesanals o al manco que fossin coses fetes a ma. Enguany, hem trobat que: 
 

- Hi havia  estants que ni tan sols els productes eren fets a ma i a d’altres que no és 
varen fer complir la normativa existent: tassons de plàstic, bosses de plàstic, bosses de papers 
que no eren del mercat medieval. .... 
 

- Falta de artesans. Els altres any, realment hi havia moltes més mostres de l’artesania 
d’aquell temps: vidre, pedra, instruments musicals medievals, telar,….  
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- Les actuacions han estat de molt baixa qualitat.  

 
- No hi ha hagut tallers pels al�lots de l’institut.- i per aquest motiu no pujaren al 

mercat. 
 

- Ha fet falta el concert al Castell del diumenge. 
 

- En quant, al menjar, ha fet falta molta imaginació. Moltes parades donaven el 
mateix. 
 

- Pensem que no hi ha hagut, enguany, supervisió per part de l’organització de que se 
complissin les ordenances. Si no hi ha supervisió, la gent no les complirà. 
 

- El castell era molt buit. 
 

- En conclusió, enguany, s’ha notat un canvi.”   
 

El Sr. Ferrer diu que aquest any hi ha hagut un can vi, però en 
negatiu. No s’ha complert el reglament.  

No demana una resposta sobre aquesta qüestió, sinó que l’equip 
de govern faci una autocrítica.  

El Sr. Climent Crespo respon que l’equip de govern ja ha fet 
l’anàlisi i l’autocrítica; s’ha examinat les coses que han fallat i es 
procurarà millorar en el futur.  

El Sr. Ferrer insisteix que l’empresa encarregada d e 
l’organització no ha complert.  

El Sr. Crespo respon que efectivament no han quedat  satisfets 
amb l’empresa. 
 
3.- El Sr. Ferrer pregunta a la Regidora d’esports quan s’obrirà la 
piscina. Sembla que ara l’equip de govern no té mol t interès en 
aquestes instal·lacions, com abans es deia de l’ant erior equip de 
govern.  

La Sra. Pilar Gasull respon que s’està gestionant a mb l’advocat 
de l’Ajuntament (Sr. Joan Mir) i l’advocat de l’emp resa, per a acordar 
la resolució del contracte. Es pretén resoldre el c ontracte d’una 
forma amistosa, ja que l’empresa vol presentar-se a l nou procediment 
de contractació. 
4.- El Sr. Ferrer pregunta a la Sra. Regidora de pe rsonal per la 
negociació del conveni laboral i de funcionaris: s’ ha iniciat la 
negociació?  

La Sra. Virgínia Urdangarín respon que ja s’està ne gociant.  
El Sr. Ferrer pregunta si els regidors de l’oposici ó estan 

exclosos de la negociació. Això mai havia passat. E l lògic és que es 
convoqui a tots els grups i serem nosaltres qui dec idim si anem o no 
anem; si assistim a la negociació o si ho deixem en  mans de la 
regidora de personal. Però això és una decisió nost ra.  

La Sra. Urdangarín respon que de moment s’està reco llint les 
demandes dels treballadors. Quan crea que és necess ari, ja es 
convocarà a l’oposició.   

El Sr. Ferrer diu que li ha decebut la forma d’actu ar de la 
regidora. No ha tingut la delicadesa de convocar a tots els grups de 
l’oposició.  

La Regidora diu que la decepció és mútua.  
La Sra. Maria Orts diu que s’informarà a tots els g rups en una 

comissió informativa i que es tindran en compte les  peticions del Sr. 
Ferrer. 
 
5.- El Sr. Ferrer pregunta a la regidora de persona l si ha arribat a 
un acord econòmic amb la Policia Local?  
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La Sra. Urdangarín respon que s’han equiparat les c ategories 
professionals, el que suposa un augment d’alguns co mplements.  

El Sr. Ferrer pregunta si es farà una nova valoraci ó dels llocs 
de treball.  

La Sra. Urdangarín diu que es tindrà en compte el t reball 
realitzat en l’anterior valoració.  

El Sr. Ferrer pregunta si aquest augment d’alguns c omplements es 
farà per a tot el personal.  

La Sra. Urdangarín insisteix que no es tracta d’un augment, sinó 
d’una equiparació de les categories professionals.   
 
6.- El Sr. Ferrer presenta al Sr. Regidor delegat d el Castell una 
queixa perquè el patronat no celebra reunions.  

El Sr. Mateu Garau respon que ha tingut dues reunio ns oficials i 
vàries d’una manera informal. Abans del Mercat Medi eval ha celebrat 
una reunió per a informar-los dels actes. El Sr. Ga rau informa de 
totes les reunions celebrades.   
 
7.- El Sr. Ferrer sol·licita informació sobre la ne teja dels solars 
públics. Demana a la Regidora de Medi ambient si li  pot donar una 
relació d’aquests solars, així com dels solars part iculars que han 
obeït l’ordre de neteja i els que no; de les sancio ns imposades.  

La Sra. Maria Orts respon que li donarà la informac ió. Així 
mateix li diu que s’han netejat altres zones rurals , però que estan 
obertes al públic.   
 
8.- El Sr. Ferrer sol·licita informació sobre les a ctuacions 
realitzades en les dunes de Cala Agulla.  

La Sra. Maria Orts respon que es van assabentar del s treballs 
que realitzava la Demarcació de Costes quan les màq uines estaven 
treballant. S’ha redactat un informe i s’ha remès p er escrit a la 
Demarcació de Costes.  

El Sr. Ferrer sol·licita una còpia d’aquests escrit s i afegeix 
que s’hauria de denunciar a la Demarcació de Costes  davant altres 
organismes. 
 
9.- El Sr. Ferrer sol·licita informació sobre els m otius del canvi 
d’ubicació dels banys de Son Moll.  

La Sra. Maria Orts respon que s’han hagut de canvia r per motius 
del funcionament del bombeig.   
 
10.- El Sr. Ferrer pregunta sobre l’aplicació de l’ ordenança municipal 
de vehicles de lloguer.  

El Sr. José Gallego respon que s’està aplicant. 
 
11.- El Sr. Ferrer pregunta sobre la vigilància de la policia en les 
platges, especialment a la platja de Cala Agulla; e l control de 
renous; de begudes alcohòliques.  

El Sr. José Gallego respon que s’està vigilant i qu e ara 
començaran a vigilar amb bicicletes. 
 
12.- El Sr. Ferrer diu que li han arribat notícies que la matrícula de 
nens de 4 anys està completa. Sol·licita informació  sobre aquest tema.  

El Sr. Rafel Fernández Mallol informa que ha fet un a reserva de 
places per a nens amb alguna minusvalidesa i que co m a conseqüència, 
la matrícula està completa, però els nens que no s’ han matriculat, es 
absorbiran en els centres del municipi, pel que no existirà problema. 
A més s’ha sol·licitat una ampliació. 
 
13.- Té algunes preguntes per al Sr. Batle, però co m no està, no les 
farà.  
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No obstant això, hi ha un tema que sí vol que quedi  constància. 
Quan es convoca als veïns a una reunió, ha de compl ir-se; no obstant 
això, s’ha convocat als veïns d’una zona per a una reunió i després 
s’ha anul·lat. El Batle hauria de ser més responsab le amb els veïns.  

El Sr. Rafel Fernández Mallol respon que es va cita r als veïns 
de Cala Gat para celebrar una reunió sobre la dotac ió de serveis amb 
el tècnic redactor del projecte. El tècnic no va po der venir. Per això 
es va anul·lar. S’hauria de tenir després altra reu nió, perquè el 
tècnic informés sobre les propostes presentades pel s veïns, però no 
les van presentar amb l’antelació suficient. Ara s’ ha citat als veïns 
per a una reunió la pròxima setmana.    
 
14.- Finalment denuncia la ineficàcia de l’equip de  govern, 
dient: “Deia en Milton Friedman  a La Tirania del Statu Quo que 
tota nova administració disposa de sis a nou mesos per dissenyar 
i posar las pedres miliars dels canvis importants. Passat aquest 
temps, l’experiència generalitzada mostra que es ca u a la rutina 
i a la ineficàcia. Vosaltres heu demostrat que no t eniu ni idea 
i que a aquestes altures de sa pel·lícula, el res m es absolut 
anuncia el que queda per venir”. 

La Sra. Maria Orts diu que l’equip de govern ha ini ciat 
assumptes que estaven parats des de fa temps, pel q ue no accepta 
l’acusació d’ineficàcia. 
 

El Sr. Mateu Melis Tous fa les preguntes següents: 
 

La meva intervenció d’avui serà un monogràfic refer ent a la 
relació de l’ equip de govern amb les distintes ass ociacions del 
municipi. Nosaltres pensam que les associacions tre pitjen el carrer 
dia a dia i vos poden ajudar a la solució de proble mes. 
 
1.- C/. CASTELLET.- 
Els veïns del C/. Castellet m’han informat que vare n dirigir un escrit 
a l’Ajuntament el passat dia 01.10.07 demanant algu nes millores a 
aquesta via tan saturada de trànsit rodat i a la ve gada plena de 
comerços (Millor senyalització de passos de vianant s, senyals de 
trànsit, major presència policial, etc.…). Han pass at gairebé vuit 
mesos i m’han comentat que no han rebut resposta. P odem saber per què 
no els heu contestat?. Pensau arreglar alguna de le s demandes de 
aquests ciutadans?? 

El Sr. Mateu Garau respon que li ha arribat l’escri t, però amb 
algun retard. Ja s’han fet algunes actuacions per a  arreglar algunes 
de les peticions que feien els veïns i s’ha informa t a algun dels 
signants. No obstant això, es contestarà informant de les actuacions 
realitzades. 

El Sr. José Gallego afegeix que s'ha augmentat la v igilància 
policial en aquesta zona. 

 
2.- COMISIÓ DE FESTES.-  
Alguns dels assistents a les passades reunions de f estes me comentaren 
que el Sr. Regidor va dir que lo seu seria anar man tenguent reunions 
de festes periòdiques tot l’any, ja que d’aquesta m anera son més 
participatives, mes al gust de tot hom, etc.…Jo com partesc plenament 
aquesta opinió. Ens pareix bé 
 
Però, pel que vaig llegir a una revista digital, la  primera reunió es 
va fer el dimecres del mercat medieval. M’agradaria  saber si el Sr. 
Regidor ha canviat de criteri??. També manquen dos mesos per les 
festes d’estiu per excel·lència?. Ja estan contract ades o encara hi ha 
marge per la participació??. 
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El Sr. Rafel Fernández Mallol diu que es va celebra r una reunió 
antres del Mercat medieval. Des de llavors se celeb ren reunions cada 
dimecres. Hi ha una convocatòria pública, per a tot s els quals volen 
assistir. 

El Sr. Mateu Melis pregunta si ja s’han contractat algunes 
actuacions.  

El Sr. Fernández Mallol respon que ja s’han contrac tat algunes i 
unes altres han de contrastar-se aquesta setmana.  

El Sr. Melis insisteix que s’hauria de donar més pu blicitat a 
les reunions.  

El Sr. Rafel Fernández respon que ja hi ha una conv ocatòria 
pública. 
 
3.- PARTICIPACIO CIUTADANA.-  
Fa devers un mes aproximadament, vareu convocar els  veïns de Cala Gat 
per explicar-los la dotació de serveis i altres asp ectes de la 
urbanització.  
Va ésser una reunió absurda, ja que no és va soluci onar res ni  es va 
arribar a cap acord. Amés, el més normal era la ass istència del autor 
del projecte, que no hi va assistir. Per nosaltres és molt greu que 
l’Ajuntament deixi un grup de veïnats plantats. Amé s, no se si ho 
sabeu o no, però va venir gent des de Barcelona nom és per assistir a 
la reunió. Trobam que no es pot tornar a repetir. E ls veïnats sempre 
s’els deixa pel darrer lloc. 

El Sr. Rafel Fernández Mallol respon igual que al S r. Ferrer 
sobre el mateix tema. No es va celebrar la reunió p erquè el tècnic 
redactor del projecte no va poder assistir. Després  els suggeriments 
que havien de presentar els veïns no van arribar a temps per a donar-
se-les al tècnic.  

El Sr. Melis insisteix que quan es convoca als veïn s cal 
complir. 
 
4.- SEGUINT AMB LA PARTICIPACIO CIUTADANA.- 
A la darrera reunió de participació ciutadana hi va ren assistir cinc 
regidors, es a dir, el 50 % de l’equip de govern. P el que m’han 
comentat, de l’ordre del dia no es va treure rés en  clar. Hi havia 
temes prou importants per parlar-ne, però la sensac ió dels assistents 
va ésser que molt dolenta. S’havia de presentar el nou cap de policia 
i no va assistir, s’havia de parlar de com esteia e l tema del camí de 
Sa font de Sa Cala a Canyamel i no s’en va parlar,  se havia 
d’explicar la reforma circulatòria de Cala Rajada i  no es va treure 
res en clar, se havia de parlar dels pressupostos i  com no hi era el 
Sr. Regidor d’hisenda, ningú en va parlar. Jo me de man  
Qui és el Regidor delegat de participació ciutadana ??. 
I com a segona qüestió: un prec. Vos demanaria que si no teniu l’ordre 
del dia preparada, no fasseu perdre el temps als ve ïnats.  
 
Reialment no se si el que preteneu. És que  la gent  no participi, no 
s’aclareixin els temes que preocupen als veïns. Fei s bandera de que 
sou un govern transversal, però pareix ésser que el  50 % que va anar a 
la reunió amb els veïnats no sabia gairebé res de l es àrees de les 
quals no son els titulars. Almanco aquesta és la se nsació que m’han 
transmès. 
Demana el Sr. Melis que quan es convoqui una reunió  de participació 
ciutadana assisteixin els regidors de les àrees que  s’incloguin a 
l’ordre del dia.  

La Sra. Maria Orts respon que ho tindrà en compte. 
 
5.- ESCOLA D’ESTIU.- Tinc algunes preguntes sobre a questa matèria.  
Abans, però vull recordar que a mi com a Regidor de  Educació la 
passada legislatura, me va tocar la posada en marxa  de l’escola 
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d’estiu municipal per que entre altres qüestions er a una reivindicació 
des de feia molt de temps de les associacions de pa res d’alumnes. Es 
va optar per una escola d’estiu de qualitat que, am és de fer una labor 
lúdico-educativa, s’ha convertit amb una mesura soc ial imprescindible 
per la majoria de pares, per compaginar la feina am b la família, amb 
la tranquil·litat que dóna deixar els nostres infan ts en bones mans o 
en mans de professionals. 
 
Dit això, m’agradaria saber per que al nou plec de condicions canvien 
els criteris de puntuació. Al primer esborrany eren  projecte 4 punts, 
experiència 2 i menor preu, 4 punts. Però al darrer , desapareix 
l’experiència de l’empresa concessionària . Per què ?  

La Sra. Maria Orts respon que la experiència nom po t tenir-se en 
compte com criteri d’adjudicació, que han de referi r-se a qüestions 
objectives de l’objecte del contracte. 

El Sr. Rafel Fernández Mallol afegeix que s’hagué d e canviar per 
qüestions legals. 
 
Veim, millor dit, no veim els fulletons, on apareix ien, les dades de 
matriculació, on és realitzarà, etc...La gent comen ça ha estar 
preocupada. Quan sortirà, s’informarà als pares, pa reix ésser que vos 
aplega el bou amb aquest tema, que hem pot dir al r especta?. 

El Sr. Rafel Fernández Mallol informa que les empre ses que es 
van presentar no complien els requisits establerts,  pel que la taula 
va decidir no admetre les proposicions i, en conseq üència, la Junta de 
Govern va declarar el procediment desert. Ara s’est à pensant prestar 
el servei directament per l’Ajuntament, aprofitant l’activitat 
programada des de l’àrea d’esports.  

El Sr. Mateu Melis diu que s’hauria d’haver informa t a les 
AMPAS.  

El Sr. Fernández Mallol respon que s’ha parlat amb els 
representants del les AMPAS.  

La Sra. Pilar Gasull informa de les activitats que es van a 
desenvolupar des de l’àrea d’esports i permetrà sol ucionar el problema 
de l’escola d’estiu. S’ha fet un fullet nou informa nt de totes 
aquestes activitats; s’ha obert el termini de matrí cula. 

La Sra. Maria Orts afegeix que s’ha treballat molt des del 
departament de cultura per a fer un plec de condici ons adaptat a les 
necessitats que es pretenia cobrir. AL quedar deser t el concurs, es 
prestarà el servei directament per l’Ajuntament. 
 

El Sr. José Medina diu que l’equip de govern hauria  de no 
respondre amb tant acalorament; com si estigués a l a defensiva; com si 
tingués res que amagar. No s’ha d’arribar a posture s de crispació.  

 
La Sra. Pilar Gasull respon que les primeres paraul es que va 

escoltar en una sessió plenària va ser dir al Batle  mentider i vago.  
 
La Sra. Maria Orts afegeix que l’equip de govern té  una 

disposició col·laboradora.  
 
El Sr. Joan Ferrer diu que va dir mentider al Batle  i va poder 

demostrar-lo. 
 
La Sra. Maria Orts diu que les sessions plenàries e stan per a 

poder discutir els assumptes i poder expressar les diferents opinions.  
 
El Sr. Joan Ferrer diu que l’oposició està per a co ntrolar a 

l’equip de govern; per a donar suggeriments i propo stes; no obstant 
això de vegades hi ha postures de "sobradas"; el se u grup no vol fer 
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una política de “chulería”. Les seves intervencions  són moderades i 
demana que els altres facin el mateix. 

 
La Sra. Pilar Gasull diu que mai ha faltat el respe cte a ningú, 

però no contestarà a això de "sobrada".  
La Sra. Maria Orts diu que les opinions són molt su bjectives, i 

és el ciutadà el qual jutjarà. De totes maneres, de  vegades se sent 
atacada.  

 
El Sr. José Medina diu que mai ningú del PP li ha a ixecat la 

veu; sempre li han respectat. 
 
 
 
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les vint-i-dues hore s. 
 
 

 


